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Stelian Ion: Numarul mare de dosare care apasa pe umerii judecatorilor scade

calitatea actului de justitie

Numarul mare de dosare care apasa pe umerii judecatorilor scade  calitatea actului de justitie, a declarat

deputatul USR PLUS Stelian  Ion, fost ministru al Justitiei, marti, la masa rotunda "Medierea -  solutie

pentru degrevarea instantelor de judecata".

"Avem nevoie de solutii concrete la niste probleme reale cu care ne  confruntam. Voi sustine în continuare toate

demersurile care au ca  obiectiv degrevarea instantelor de judecata. Indiferent de momentul  politic, de culoarea

politica, cred ca trebuie cu totii sa abordam  aceasta problema si sa-i gasim rezolvarea si, indiferent cine se succede

la conducerea unui minister, este un obiectiv care trebuie pus cred ca  primul în ordinea prioritatilor. (...) Asta e

problema principala care  ar trebui rezolvata în sistemul judiciar românesc. Numarul mare de  dosare care apasa pe

umerii judecatorilor face în asa fel încât sa scada  la un moment dat poate si calitatea actului de justitie, în orice

caz  face sa creasca durata, dincolo de termenul rezonabil în care ar trebui  solutionate dosarele", a afirmat Stelian

Ion.

El a adaugat ca, în privinta medierii, respectiv a încercarii de a  îmbunatati legislatia din anii trecuti, important este

sa existe o  discutie sincera din care sa rezulte care sunt solutiile pentru  degrevarea instantelor si nu pentru a crea

avantaje unor categorii  profesionale.

"Impresia mea personala din anii trecuti a fost exact aceasta - ca,  dincolo de bunele intentii exprimate, s-a dorit

mai mult crearea unor  pârghii prin care sa fie avantajate anumite categorii. Fortarea  legislatiei, în sensul

impunerii unei obligativitati a medierii, n-a  fost de bun augur. Cred ca trebuia sa ne concentram în acea perioada

pe a  creste credibilitatea acestei forme de solutionare alternativa a  litigiilor, sa creasca nivelul de pregatire

profesionala, sa fie o  pregatire continua, care sa aiba eventual si girul Ministerului  Justitiei", a aratat Stelian Ion.

Deputatul Oana Murariu, organizator al evenimentului, a reafirmat ca  degrevarea instantelor de judecata si

parchetelor face parte din  masurile promovate si sustinute de USR PLUS pentru reformarea Justitiei  din

România.

"Daca în continuare o sa avem 50 - 100 de cauze pe lista de judecata,  fata de 2-3 cauze cât sunt în Franta, Anglia

sau în alte state, nu avem  cum sa evoluam ca stat. Asa ca una dintre masurile pe care le am în  vedere vizeaza

medierea si arbitrajul, sunt solutii clasice care, din  fericire, în alte state functioneaza si la noi nu prea. (...) Nu

vreau  sa discutam de ceea ce a fost pâna acum, vreau sa ne uitam numai la ce  putem sa învatam si vreau sa

discutam ce putem sa facem mai departe,  pentru a putea sa functioneze medierea si în România", a spus ea.

Oana Morariu, membru al Comisiei juridice si al retelei internationale  de mediatori ADR Center Global, a

subliniat ca medierea este una dintre  procedurile incluse într-un pachet de legi, procedura pentru care USR  PLUS

încearca sa identifice cele mai eficiente solutii, astfel încât sa  reprezinte o optiune catre care sa se îndrepte mai des

cetatenii în ceea  ce priveste prevenirea sau stingerea unor litigii.

Printre cei prezenti la dezbatere s-au aflat reprezentati ai Consiliului  de Mediere, Curtii de Arbitraj Comercial

International, Uniunii  Nationale a Barourilor din România, Asociatiei Europene a Judecatorilor  care Sustin

Medierea, Consiliului Europei, Consiliului Economic si  Social.
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